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∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ  

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗΣ  23/2010 

 

ΑΠΟΦΑΣΗ  337/2010  

 
Στην Καλαµάτα σήµερα, την 16η  Ιουλίου 2010, ηµέρα Παρασκευή  και ώρα 9:00 µ.µ., στην 
αίθουσα του ∆ηµοτικού Συµβουλίου του ∆ηµαρχιακού Καταστήµατος της οδού Αριστοµένους 
αριθµός 28, συνέρχεται στην 23η/2010 συνεδρίαση το ∆ηµοτικό Συµβούλιο του ∆ήµου 
Καλαµάτας, µετά την από 12-07-2010 πρόσκληση του κ. Προέδρου, η οποία επιδόθηκε 
σύµφωνα µε το νόµο. 
 

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση από τα µέλη του Σώµατος οι κ.κ. : 1) Καρατζέας Παναγιώτης,  
Πρόεδρος του Σώµατος, 2) Αθανασόπουλος Κων/νος, 3) Αλευράς ∆ιονύσιος (αποχώρηση στην 
υπ’ αριθµ. 328 απόφαση), 4) Γιαννακούλας Γρηγόριος, 5) Γουρδέας Ανδρέας, 6) ∆ικαιουλάκος 
Βασίλειος (αποχώρηση στην υπ’ αριθµ. 325 απόφαση), 7) Ηλιόπουλος Αθανάσιος, 8)  
Ηλιόπουλος Παναγιώτης, 9) Καµβυσίδης Ιωάννης, 10) Κοσµόπουλος Βασίλειος, 11) Κουδούνης 
Αργύριος, 12) Κουρκουτάς Γεώργιος (αποχώρηση στην υπ’ αριθµ. 328 απόφαση), 13) 
Λαγανάκος Γεώργιος (αποχώρηση στην υπ’ αριθµ. 328 απόφαση), 14) Μιχαλόπουλος 
Σωτήριος, 15) Μπάκας Ιωάννης, 16) Μπασακίδης Νικόλαος, 17) Μπούχαλης ∆ηµήτριος, 18) 
Νταγιόπουλος Γεώργιος, 19) Οικονοµάκου Μαρία, 20) Παπαµικρούλης Παναγιώτης, 21) 
Πολίτης ∆ηµήτριος, 22) Σπίνος Γεώργιος και 23) Τσερώνης Κων/νος.  
 
∆εν παραβρίσκονται, αν και κλήθηκαν νόµιµα, οι δηµοτικοί σύµβουλοι κ.κ.: 1) Κλείδωνας 
Θεοφάνης, 2) Μπάκας ∆ηµήτριος, 3) Ράλλης Γεώργιος και 4) Τσακαλάκου Σταυρούλα.  
 
Στη συνεδρίαση κλήθηκε επίσης και παραβρίσκεται  ο Πρόεδρος του Τοπικού Συµβουλίου 
Ελαιοχωρίου κ. Κούτρος Χρήστος, επειδή στην ηµερήσια διάταξη περιλαµβάνεται θέµα που 
αφορά στο εν λόγω Τοπικό ∆ιαµέρισµα.  
 
 
Στη συνεδρίαση επίσης προσκλήθηκε, σύµφωνα µε την υπ’ αριθ. 39/2007 απόφαση του 
∆ηµοτικού Συµβουλίου, και ο επικεφαλής του συνδυασµού «∆ηµοτική Αγωνιστική Κίνηση 
Καλαµάτας» κ. Νικόλαος ∆ιασάκος, ο οποίος δεν παραβρίσκεται.  
 
Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόµιµη απαρτία, ο κ. Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη της  
συνεδρίασης παρουσία του ∆ηµάρχου  Καλαµάτας  κ. Παναγιώτη  Ε. Νίκα.  
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……………………………………………………………………………………………………………... 

Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 16ο θέµα της ηµερήσιας διάταξης 
µε τίτλο : 

Σύναψη δανείου µε το Ταµείο Παρακαταθηκών & ∆ανείων για την εκτέλεση και 
αποπεράτωση έργων . 

 
Η ∆ηµαρχιακή Επιτροπή µε την υπ’  αριθµ. 178/2010 απόφασή της διαπίστωσε την ανάγκη 
σύναψης δανείου ποσού ενός εκατοµµυρίου ευρώ (1.000.000 €) µε το Ταµείο Παρακαταθηκών 
και ∆ανείων για την εκτέλεση και αποπεράτωση των εξής έργων: 

1. Αποπεράτωση του έργου κατασκευής δύο βρεφονηπιακών σταθµών.  
2. Αποπεράτωση του έργου κατασκευής Β ΚΑΠΗ ∆ήµου Καλαµάτας 
3. Αποπεράτωση του έργου ηλεκτροφωτισµός πλατείας 23ης Μαρτίου κ.λ.π.  
4. Βελτίωση δρόµου στην περιοχή Τελωνείου Καλαµάτας. 
5. Επισκευή πρώην ∆ηµοτικών Σχολείων Αλαγονίας και Αρτεµισίας, και διάφορα άλλα. 

και εισηγείται στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο για την λήψη σχετικής απόφασης.   
 
 
Εισηγούµενος το θέµα ο Αντιδήµαρχος κ. Πολίτης, αναφέρει τα εξής: 

 
Σχετικά µε το θέµα αυτό θα σας διαβάσω ένα ενηµερωτικό της ∆ιευθύντριας των 
Οικονοµικών. 

 
«ΕΝΗΜΕΡΩΤΙΚΟ ΓΙΑ ∆ΑΝΕΙΟ Τ.Π.∆. 

(1.000.000,00 περίπου) 
 

1) Τα τακτικά έσοδα του ∆ήµου Καλαµάτας 2010 (από προϋπολογισµό) περίπου 
27.600.000,00 € 

2) Θα πρέπει το ετήσιο κόστος εξυπηρέτησης της δηµόσιας πίστης (τοκοχρεωλυτική 
δόσεις) να µην υπερβαίνει το 20% των τακτικών εσόδων (άρθρο 264 Νόµος 3852/10) 
δηλαδή να µην υπερβαίνει το ποσό των 27.600.000,00 Χ 20% = 5.520.000,00 € 

3) Το ετήσιο κόστος εξυπηρέτησης της δηµόσιας πίστης (τοκοχρεωλυτικές δόσεις) του 
∆ήµου Καλαµάτας για το 2010 ανέρχεται στο ποσό του 1.800.000,00 € περίπου (από 
προϋπολογισµό), ποσό µικρότερο των 5.520.000,00 € 

 
Άρα µπορούµε να προχωρήσουµε στη λήψη δανείου. 
 

16/7/2010 
Η ∆ιευθύντρια Οικονοµικών 

(υπογραφή)» 
 
 
Ακολουθεί διαλογική συζήτηση ως εξής: 

 
Να µιλήσω λίγο επί της ουσίας. Το ποσό αυτό ενδεχοµένως να µην εκταµιευτεί 
ποτέ. Θα µπει όµως σε ένα σακουλάκι, ή µάλλον εάν εκταµιευτεί θα εκταµιευτεί 

σταδιακά. Θα ένα ποσό για να χρησιµοποιηθεί ως ασφάλεια για την αντιµετώπιση ενδεχοµένων 
προβληµάτων από τη διαχείριση των απορριµµάτων. Να υπάρχει αυτό το νούµερο εκεί, δεν 
ξέρω, µου είπαν ότι έχει υπογραφεί και µια κοινή υπουργική απόφαση γιατί µε τον 
¨Καλλικράτη¨ χρειάζονται και κάποιες επιπλέον διοικητικές διαδικασίες. ∆εν το ξέρω αυτό, µου 
είπαν από την ΚΕ∆ΚΕ ότι ολοκληρώθηκε αυτό σαν θέµα, πάντως τα χρήµατα αυτά δεν 
πρόκειται να τα πειράξουµε, να ξέρετε θα είναι γι’ αυτή τη δουλειά. 

ΠΟΛΙΤΗΣ: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 
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Πιστεύω ότι µ’ αυτό που είπε ο κ. ∆ήµαρχος πρέπει να υπάρχει και 
γνωµοδότηση της ΚΕ∆ΚΕ και κάποια άλλα, κάποιες άλλες παραγράφους έχει 

ο νόµος, ότι το δάνειο αυτό µάλλον δεν θα µπορέσουµε να το συνάψουµε. Τουλάχιστον εµείς 
θα το ψηφίσουµε αλλά µη το ελπίζουµε τι θα γίνει. Ισχύει ο νόµος αυτός. 

 
Εγώ µπροστά µου έχω δύο πράγµατα. Αυτά που είπε ο κ. ∆ήµαρχος και 
αυτά που λέει η εισήγηση. Η εισήγηση λέει ότι τα χρήµατα αυτά θα δοθούν 

για συγκεκριµένα έργα. Τα συγκεκριµένα αυτά έργα ουδέποτε ήταν να χρηµατοδοτηθούν από 
δηµοτικούς πόρους, ήταν έργα από άλλους πόρους. Αν εξαιρέσουµε ένα πολύ µικρό ποσό 
γύρω στις 60.000 – 70.000 που λέει για το δηµοτικό σχολείο στην Αλαγονία που τα υπόλοιπα 
ήτανε από πυρόπληκτες προσφορές και… και… και, όλα τα άλλα ήταν από συγκεκριµένους 
πόρους.  

Άρα λοιπόν δεν υπάρχει λόγος σύµφωνα µε αυτά τα οποία είχαν ειπωθεί στην αρχή, και ο κ. 
∆ήµαρχος τα έχει πει δεν τα έχω πει εγώ, ότι φέτος είναι δύσκολη χρονιά, δεν θα κάνουµε 
έργα, θα κάνουµε απλώς συντηρήσεις. Ξαφνικά βλέπουµε να παίρνουµε δάνειο για τα 
συγκεκριµένα έργα. Αντίθεση τεράστια κατά την άποψή µας.  

Τέλος πάντων. Εάν τα έργα αυτά είχανε ξεκινήσει, είναι σε ένα στάδιο που είναι κάποια απ’ 
αυτά, τα οποία έπρεπε να γίνουν, θα έπρεπε τότε να αναµορφώσουµε το τεχνικό πρόγραµµα, 
το είπα και στη ∆ηµαρχιακή Επιτροπή, να πάρουµε τη ΣΑΤΑ να την κατανείµουµε σε αυτά τα 
έργα αν κρίνουµε ότι είναι ποια τόσο υψηλά και τόσης σπουδαιότητας, και να αφήσουµε άλλα 
έργα δευτερευούσης σηµασίας έξω. Εξήγησα κιόλας ότι αυτό είναι και οικονοµικό για το ∆ήµο 
γιατί τα έργα που χρηµατοδοτούνται από τη ΣΑΤΑ έχουν 18% γενικά έξοδα και όφελος του 
εργολάβου, τα έργα που χρηµατοδοτούνται από δηµοτικούς πόρους έχουν 28% γενικά έξοδα 
και όφελος εργολάβου. Αντ’ αυτού… Αυτό θα πει νοικοκύρεµα κατά τη δικιά µου άποψη, αυτό 
θα πει συµµάζεµα. ∆εν µπορώ να καταλάβω ούτε την ανάγκη δανειοδότησης που µπορούµε να 
τα πάρουµε ή να µην τα πάρουµε αλλά δεν θα τα χρησιµοποιήσουµε για εκεί αλλά θα το 
κάνουµε σακουλάκι και να τα χρησιµοποιήσουµε όποτε θέλουµε. ∆εν το καταλαβαίνω αυτό. 
Όταν παραστεί ανάγκη θα το δούµε. Και δεν µπορώ να καταλάβω γιατί εξακολουθούµε να 
αφήνουµε άλλα έργα που χρηµατοδοτούνται από τη ΣΑΤΑ, δεν είναι άµεσης προτεραιότητας 
να συνεχίσουνε να υπάρχουν και να τα δηµοπρατούµε. Αυτό πραγµατικά δεν το καταλαβαίνω. 
Εµείς είµαστε ΚΑΤΑ. 

 
Ήθελα να ρωτήσω εάν τα χρήµατα που θα µπουν σ’ αυτό το σακουλάκι, 
προκειµένου να χρησιµοποιηθούν θα ξαναέρθει το θέµα στο ∆ηµοτικό 

Συµβούλιο; 
 
Εγώ θα ψηφίσω ¨λευκό¨, γιατί ¨λευκό¨ ψήφιζα και επί δηµαρχοντίας 
Κουτσούλη για να είµαστε στην ίδια γραµµή. ∆εν ψήφισα ποτέ υπέρ της 

δανειοδότησης του ∆ήµου, έτσι λοιπόν για να το ισοφαρίσουµε το πράγµα, θα ψηφίσω πάλι 
¨λευκό¨. 

 
Και ο κ. Τσερώνης ¨λευκό¨; Ναι. Η παράταξη του κ. Αλευρά ναι, ο κ. 
Κοσµόπουλος ¨λευκό¨… 

 
¨Κατά¨, όχι ¨λευκό¨. 
Η ερώτηση η διευκρινιστική που θάθελα να κάνω. Το 1.800.000 ετήσιο 

τοκοχρεολύσιο που λέει ότι θα πληρωθεί το ’10, συµπεριλαµβάνεται και το 1.000.000, 
συµπεριλαµβάνει και το τοκοχρεολύσιο του δανείου; 
 
ΦΩΝΗ: (∆εν ακούγεται τι λέει). 

ΝΤΑΓΙΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΚΟΣΜΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΤΣΕΡΩΝΗΣ: 

ΜΠΑΚΑΣ ΙΩΑΝ.: 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

ΚΟΣΜΟΠΟΥΛΟΣ: 
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Εγώ δεν αµφισβητώ ότι είναι κάτω από το 20%, ρωτάω, στο 1.800.000 που 
είπατε συµπεριλαµβάνεται το ποσό του δανείου που θα πάρουµε, άλλες 

150.000 π.χ.; 
 
∆ΗΜΑΡΧΟΣ: Όχι βέβαια γιατί δεν ξέρουµε αν θα το πάρουµε. 
 
ΠΟΛΙΤΗΣ: … γιατί έχουµε περιθώριο… 

 
Είναι άλλο θέµα αυτό ∆ηµήτρη, άλλο θέµα. Όχι λέµε. 
Έχετε δίκιο, προσπαθώ κι εγώ να την αποκτήσω κε Κοσµόπουλε. Αλλά είναι 

τόσο ρευστή η κατάσταση, τόσο ρευστά τα δεδοµένα, µου λένε από την Αθήνα ότι έρχεται η 
ΣΑΤΑ και θα έχοµε ενδεχοµένως εντολή να τη χρησιµοποιήσοµε και για λειτουργικές δαπάνες. 
∆ηλαδή και για µισθοδοσία τη ΣΑΤΑ που είναι µόνο για έργα. Γι’ αυτό δεν µπορούµε να σας 
απαντήσοµε µε ακρίβεια σ’ αυτά που ζητάτε. 
 
 
Το ∆ηµοτικό Συµβούλιο µε την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαµβάνει υπόψη 
του τα προαναφερόµενα, την υπ’ αριθ. 178/2010 απόφαση της ∆ηµαρχιακής Επιτροπής µε την 
οποία εκφράστηκε η ανάγκη σύναψης του εν λόγω δανείου και τις διατάξεις του άρθρου 176 
του Ν. 3463/2006 (∆.Κ.Κ.), το αποτέλεσµα της σχετικής ψηφοφορίας σύµφωνα µε την οποία 
ΥΠΕΡ τάσσονται οι παρόντες σύµβουλοι της πλειοψηφίας και της δηµοτικής παράταξης 
¨ΚΑΛΑΜΑΤΑ ΠΟΛΗ ΖΩΗΣ¨, ΚΑΤΑ οι παρόντες σύµβουλοι της δηµοτικής παράταξης 
¨ΑΝΘΡΩΠΙΝΗ ΚΑΙ ΟΜΟΡΦΗ ΠΟΛΗ¨ και ΛΕΥΚΟ οι παρόντες σύµβουλοι της δηµοτικής 
παράταξης ¨ΠΟΛΙΤΕΣ ΣΕ ∆ΡΑΣΗ¨, κατά πλειοψηφία, και µε την απόλυτη πλειοψηφία του 
συνόλου των µελών του,  
 

Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι 
 
Ι. Εγκρίνει τη σύναψη δανείου, συνολικού ποσού ενός εκατοµµυρίου ευρώ 

(1.000.000,00 €),  µε το Ταµείο Παρακαταθηκών & ∆ανείων, για την εκτέλεση 
και αποπεράτωση έργων του τεχνικού προγράµµατος 2010. 

 
ΙΙ. Εξουσιοδοτεί τον κ. ∆ήµαρχο Καλαµάτας για τις παραπέρα νόµιµες ενέργειες. 
 

Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασµα πρακτικού το οποίο υπογράφεται όπως ακολουθεί : 

ΤΟ ∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ  ΤΑ ΜΕΛΗ  

Καρατζέας Ν. Παναγιώτης 1. Αθανασόπουλος Κων/νος 

 2. Γιαννακούλας Γρηγόριος  

 3. Γουρδέας Ανδρέας  

 4. Ηλιόπουλος Αθανάσιος 

 5. Ηλιόπουλος Παναγιώτης 

 6. Καµβυσίδης Ιωάννης 

 7. Κοσµόπουλος Βασίλειος  

 8. Κουδούνης Αργύριος 

ΚΟΣΜΟΠΟΥΛΟΣ: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 
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 9. Μιχαλόπουλος Σωτήριος 

 10. Μπάκας Ιωάννης  

 11. Μπασακίδης Νικόλαος  

 12. Μπούχαλης ∆ηµήτριος  

 13. Νταγιόπουλος Γεώργιος   

 14. Οικονοµάκου Μαρία  

 15. Παπαµικρούλης Παναγιώτης  

 16. Πολίτης ∆ηµήτριος 

 17. Σπίνος Γεώργιος  

 18. Τσερώνης Κων/νος  
 

Ακριβές Απόσπασµα 
Καλαµάτα, 21 Ιουλίου 2010 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ  
ΤΟΥ ∆ΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ  

 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΑΡΑΤΖΕΑΣ 

 

 


